
Protokół Nr 3/24
z posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

z dnia 02 lipca 2024 roku

W posiedzeniu, któremu przewodniczył Przewodniczący Komisji- Krzysztof Galiak, udział wzięli członkowie Komi-
sji wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu oraz zaproszeni goście. Lista gości stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu.

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.
3. Informacja rzeczowa i finansowa na temat realizacji inwestycji i remontów dróg powiatowych w roku 2024.
4. Opiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu.
5. Sprawy różne.
6. Zamknięcie posiedzenia Komisji.
Proponowany porządek posiedzenia wraz z materiałami radni otrzymali drogą elektroniczną, za pośrednictwem elektro-
nicznego systemu obsługi eSesja. Uwag do porządku posiedzenia nie zgłoszono.

Ad 1 Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum
Posiedzenie Komisji otworzył Przewodniczący Komisji- Krzysztof Galiak, który następnie przywitał Dyrektora Za-
rządu Dróg Powiatowych w Dzierżoniowie- Tomasza Morawieckiego.
W dalszej kolejności poprosił członków Komisji o potwierdzenie swojej obecności za pośrednictwem elektronicznego 
systemu  obsługi  eSesja.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  iż  w  posiedzeniu  uczestniczy  8  radnych  (radni: 
Krzysztof Nawrot i Marek Piorun byli nieobecni), co wobec składu Komisji wynoszącego 10 stanowi kworum pozwala-
jące na podejmowanie prawomocnych decyzji.
Realizacja pkt 1 została zakończona.

Ad 2 Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji
Protokół Nr 2/24 z posiedzenia Komisji z dnia 19 czerwca 2024r. został przyjęty jednogłośnie: 8 głosami „za”, 0 gło-
sów przeciw, 0 głosów wstrzymujących (bez uwag). Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 3 do protokołu.
Realizacja pkt 2 została zakończona.

Ad 3 Informacja rzeczowa i finansowa na temat realizacji inwestycji i remontów dróg powiatowych w roku 2024
Przewodniczący  Komisji przypomniał,  że  członkowie  Komisji  w  elektronicznym  systemie  obsługi  eSesja  dnia 
20 czerwca 2024r. otrzymali informację opracowaną przez Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Dzierżoniowie- 
Tomasza Morawieckiego na temat realizacji inwestycji i remontów dróg powiatowych w roku 2024. Informacja jest do 
wglądu w aktach Komisji (BR.0012.9.3.2024). 
Głos  zabrał  Dyrektor-  Tomasz  Morawiecki,  który  powiedział,  że  szczegółowa  informacja  w zakresie  inwestycji 
realizowanych na drogach powiatu dzierżoniowskiego w roku bieżącym została przekazana członkom Komisji, zatem 
poprosił o zadawanie pytań. 
Do głosu w tym punkcie zgłosili się:
1. radny Janusz Szpot, który podziękował za planowaną przebudowę przepustu drogowego w miejscowości Ligota 

Wielka. Ponadto radny przypomniał o odcinku drogi Oleszna- Ratajno (szczególnie przy szkole).  
2. radny Jarosław Florczak zapytał o koszty nadzoru inwestorskiego, czy są one liczone procentowo od wartości 

zadania? W odpowiedzi  Dyrektor- Tomasz Morawiecki stwierdził, że w latach ubiegłych było to jasne- nadzór 
inwestorski wynosił od 1 do 1,5% wartości robót budowlanych. Od roku ubiegłego rozpiętość ofert jest bardzo 
duża, a różnica między najtańszą a najdroższą ofertą wynosi około 200-300%. Za każdym razem wybierana jest 
oferta  najtańsza.  Nie ma możliwości  wcześniejszego ustalenia wysokości  kosztów inwestorskich.  Pełen zakres 
robót  jest  przedstawiany  w  ofercie.  Przewodniczący  Komisji stwierdził,  że  taka  sama  sytuacja  ma  miejsce 
w gminach.  Radny Jarosław Florczak zapytał, czy najtańsza oferta gwarantuje prawidłowy nadzór inwestorski? 
Dyrektor- Tomasz Morawiecki  stwierdził, że takiej pewności nie ma nigdy. Do tej pory jednak nie było z tym 
problemów,  inwestorzy  nie  podchodzą  do  swojej  pracy  lekceważąco.  Przewodniczący  Komisji zauważył,  że 
najlepszy nadzór,  to jest własny nadzór,  poprzez częste kontrole na budowach.  Starosta- Grzegorz Kosowski 
dodał, że jest również nadzór społeczny. 

3. radny Dariusz Gortych  zapytał, czy sprawy prawne na ul. Wolności w Bielawie zostały już uregulowane i czy 
można już opracowywać dokumentację na jej remont? Ponadto zapytał o rondo na ul. Bielawskiej i Ogrodowej 
w Pieszycach-  kiedy  rozpocznie  się  realizacja  tej  inwestycji?  Dyrektor-  Tomasz  Morawiecki stwierdził,  że 
ustalenie własności działek na ul. Wolności w Bielawie nadal jest w toku. Dwa tygodnie temu przyszło kolejne 
zawiadomienie o przedłużeniu terminu postępowania toczącego się przed Wojewodą. Nastąpił jednak krok w przód 
ponieważ wydzielone zostały już granice potoku. Natomiast jeśli chodzi o rondo w Pieszycach, to dokumentacja 
jest  kompletna.  Koszt  robót  wynosi  około  3,5  mln  zł.  Jeśli  tylko  pojawi  się  program  umożliwiający  
dofinansowanie,  to  wówczas zadanie zostanie  wpisane  do realizacji.  Starosta-  Grzegorz Kosowski dodał,  że 
wstępne szacunki były dużo gorsze (około 6-8 mln zł). Dyrektor- Tomasz Morawiecki stwierdził, że największym 
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kosztem jest przełożenie rurociągu, który z tego ronda musi zostać usunięty (poza obszar skrzyżowania). Gazownia 
w tym przypadku przebudowę bierze na siebie.   

4. radny Jarosław Florczak zapytał o informację w sprawie wytyczenia granicy potoku w Bielawie. Wody Polskie 
występują do gminy Bielawa o dofinansowanie i współdziałanie przy naprawianiu potoku i jego koryta. Radny 
zapytał  zatem-  do  tej  pory  Wody  Polskie  nie  wiedziały,  gdzie  ta  granica  przebiega?  Dyrektor-  Tomasz 
Morawiecki stwierdził,  że  na  temat  działań  i  decyzji  Wód Polskich  nie  będzie  się  wypowiadał.  Jeśli  chodzi  
o wytyczenie granicy, to zadanie to wykonało Starostwo Powiatowe w Dzierżoniowie Wydział Geodezji, Katastru 
i Nieruchomości. Pojawiały się wątpliwości, czy na pewno winien to robić powiat, a nie Wojewoda czy też Wody 
Polskie-  jednak  czas  naglił. Radny Jarosław Florczak  zapytał,  który  odcinek  jest  najbardziej  newralgiczny? 
Dyrektor-  Tomasz  Morawiecki stwierdził,  że  prawie  na  całej  ul.  Wolności  granica  ta  nie  była  wytyczona. 
Najbardziej zapalnym punktem jest rejon skrzyżowania ul. 1 Maja, ul. Boh. Getta i ul. Wolności, czyli tam, gdzie  
potok został przykryty bez wytyczenia granic. Problem pojawił się wówczas, gdy przebieg dawnej drogi krajowej 
przez Bielawę w dwóch innych dokumentach był różny. Wojewoda do tej pory nie uznaje jednego dokumentu za  
właściwy i ostateczny. Należy podkreślić, że działki są własnością Skarbu Państwa. Droga jest powiatowa i musi  
nastąpić jej powiatyzacja albo komunalizacja. Proces trwa od 2017 roku. Radny Jarosław Florczak powiedział, że 
od  ul.  Wolności  do  ul.  Żeromskiego  w  Bielawie  jest  tzw.  teren  archeologiczny,  gdzie  w  tym rejonie  należy  
wszystkie prace przeprowadzać pod nadzorem archeologa. Czy zatem podejmowane działania na odcinku tej drogi 
konsultowane są z  konserwatorem zabytków?  Dyrektor- Tomasz Morawiecki poinformował,  że nie,  bowiem 
powiat  nie  jest  właścicielem  tej  działki.  Uzgodnienia  z  konserwatorem  odbywają  się  na  etapie  tworzenia 
dokumentacji  projektowej.  Konserwator  otrzymuje  już  planowane  zmiany  i  projekty,  które  opiniuje.  Radny 
Jarosław  Florczak  zapytał,  ile  jest  tych  działek  problematycznych?  Dyrektor-  Tomasz  Morawiecki 
poinformował, że cztery albo pięć.       

5. Przewodniczący Komisji- Krzysztof Galiak zapytał o ścieżkę pieszo- rowerową Pieszyce- Piskorzów- na jakim 
etapie jest ta inwestycja? Czy przetarg będzie ogłaszany? Starosta- Grzegorz Kosowski stwierdził, że powiat jest 
gotowy. Pewne rzeczy jednak nie zostały jeszcze dopięte do końca. Podobna jest sytuacja, jeśli chodzi o drugą  
ścieżkę  od  Niemczy  do  Dobrocina.  Obecnie  trwają  negocjacje  z  Urzędem  Marszałkowskim  w  tym  temacie 
(szczególnie  w  zakresie  terminu  rozliczenia  inwestycji).  Przewodniczący  Komisji  zapytał  o  łącznik  pieszo-
rowerowy, który już tak dawno był planowany (ścieżka rowerowa z Bielawy przez Pieszyce i do Dzierżoniowa).  
Dyrektor- Tomasz Morawiecki poinformował, że jest to integralna część inwestycji polegającej na przebudowie 
skrzyżowania  na  rondo  (w  tym  ścieżka  rowerowa  łącząca  drogę  wojewódzką).  Przewodniczący  Komisji 
poinformował, że będzie wniosek do budżetu powiatu na kolejny rok w sprawie budowy dalszej części chodnika 
w Kamionkach  (druga  część).  Ponadto  przypomniał  o  ubytkach  w  drodze  na  Przełęcz  Jugowską.  Dyrektor- 
Tomasz Morawiecki poinformował, że dzisiaj był ostatni dzień łatania na tej drodze, również ze względu na fakt,  
iż dnia 14 sierpnia br. przez Pieszyce i Kamionki przejedzie Tourn de Pologne.     

6. radny Dariusz Gortych zauważył, że na drodze na Przełęcz Woliborską nagle pojawiły się znaki i za chwilę drogę 
zamknięto, bez żadnej informacji i uprzedzenia mieszkańców. Dyrektor- Tomasz Morawiecki poinformował, że 
inwestycja realizowana jest przez Dolnośląską Służbę Dróg i Kolei i dla dyrektora również nie jest zrozumiałe  
takie działanie. Dodał, że z drugiej strony Przełęczy (od szczytu aż do skrzyżowania z drogą Srebrna Góra i Nowa 
Ruda) będzie wymieniana cała nawierzchnia.    

7. radny Jarosław Florczak  zapytał o chodniki w Bielawie na ul. Wojska Polskiego i na Ostroszowice, gdzie się 
zapada kostka. Drugie pytanie dot. fragmentu ul. Wojska Polskiego przy stawie. Droga była robiona dawno temu.  
Rosną  tam drzewa  i  to  ich  korzenie  rozsadzają  kostkę.  Czy  jest  szansa,  aby  coś  z  tym  problemem zrobić?  
Dyrektor- Tomasz Morawiecki poinformował, że prowadzi rozmowę z dwoma różnymi wykonawcami, czy jest 
możliwość przeprowadzenia remontu chodnika na tym odcinku. Remont jest niewykonalny, w grę wchodzi tylko 
przebudowa. Nikt nie pozwoli na wycinkę drzew, zatem na chwilę obecną nie ma racjonalnego rozwiązania tego  
problemu.  Jeśli  natomiast  chodzi  o  chodnik na  Ostroszowice,  to  kostka  jest  na  gwarancji,  zatem wykonawca 
zostanie zobowiązany do jej poprawienia. Radny Jarosław Florczak  zapytał w imieniu mieszkańców powiatu 
dzierżoniowskiego  o sygnalizację  świetlną  w  Łagiewnikach.  Często  ta  sygnalizacja  jest  wyłączona  w  dzień.  
Wówczas pojawiają się problemy z wyjazdem na drogę nr 8.  Dyrektor- Tomasz Morawiecki  poinformował, ze 
sygnalizacją  zarządza  Generalna  Dyrekcja  Dróg  Krajowych  i  Autostrad  i  wszelkie  uwagi  należy  kierować 
bezpośrednio do nich. Starosta- Grzegorz Kosowski stwierdził, że jak tylko światła są włączone podczas szczytu, 
to wówczas robi się bardzo długi korek. Zatem ciężko jest rozwiązać ten problem, bo albo są światła i jest korek 
albo nie ma świateł i pojawia się problem z wyjazdem. Problem rozwiąże się za około 3 lata. Zatem jakakolwiek 
decyzja zostanie podjęta,  to i  tak część ludzi  będzie niezadowolona.  Radny Janusz Szpot dodał,  że problem 
istnieje od dawna. Liczne prośby kierowane do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad nie przynoszą 
oczekiwanych rezultatów. 

8. Przewodniczący  Komisji zapytał,  kto  jest  wykonawcą  modernizacji  drogi  powiatowej  w  Piławie  Górnej. 
Dyrektor-  Tomasz  Morawiecki  poinformował,  że  Firma Berger  Bau  Polska.  Planowany  termin  zakończenia 
inwestycji to 14 sierpnia br. Starosta- Grzegorz Kosowski stwierdził, że bardzo dużo niespodzianek pojawiło się 
przy realizacji tej inwestycji (nawet na końcu zabytek).   

9. radna Urszula Cieleban zapytała o drogę od skrzyżowania Przerzeczyn Zdrój w kierunku Ciepłowód. Czy droga 
ta należy do powiatu? Czy jest  możliwość jej  remontu?  Starosta-  Grzegorz Kosowski stwierdził,  że tak-  do 
powiatu. Dyrektor- Tomasz Morawiecki dopowiedział, że droga w tej chwili jest na etapie projektowania i będzie 
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zmieniona jej kategoria, zmieni się zarządca i zmieni się również jej charakter. Jest to plan wieloletni, realizowany  
wspólnie z powiatem, miastem i gminą Niemcza i prywatnym inwestorem. Trwają dyskusje na temat rozwiązań 
projektowych.  Droga  docelowo  będzie  przebudowywana.  Wcześniej  była  planowana  jej  przebudowa  przy 
obecnych parametrach, jednak ze względu na zmianę przepisów okazało się to niemożliwe. Mieszkańcy o tym 
fakcie są powiadomieni, bowiem były przeprowadzane konsultacje społeczne w tym temacie (nawet proponowane 
dwa  zadania).  Prace  projektowe  trwają.  Odstąpiono  od  koncepcji  ZRID-  owskiej.  W  tej  chwili  droga  jest  
własnością powiatu, a docelowo będzie gminy (po jej przebudowie). 

10. radny Jarosław Florczak  zapytał  o drogę Kietlice- Owiesno- czy jej  druga część będzie robiona?  Dyrektor- 
Tomasz Morawiecki powiedział, że sytuacja jest podobna jak na ul. Wojska Polskiego w Bielawie. Rosną tam lipy, 
nie ma zgody na ich wycięcie ze strony Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska ze względu na wiek i obwody  
(lipy kwalifikowane są jako pomniki przyrody) oraz zadomowił się w nich pewien rodzaj żuczka. To była mowa 
o drodze w kierunku zamku. Natomiast w przypadku drogi w drugą stronę, to będzie się należało nad nią pochylić, 
bo była przebudowana około 15 lat temu. Jest to droga ciągnąca się przez około 2 km. Jej przebudowa będzie  
wiązała się z poszerzeniem. Trudno jest drogę wpisać w rządowy program o dofinansowanie, bowiem prowadzi 
ona „donikąd”. Starosta- Grzegorz Kosowski stwierdził, że za chwilę będzie podobny problem z drogą od Piławy 
Górnej do Owiesna.     

Innych uwag, ani pytań nie zgłoszono. Przewodniczący Komisji podziękował Dyrektorowi ZDP w Dzierżoniowie za 
udział w posiedzeniu. Realizacja pkt 3 została zakończona.

Ad 4 Opiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu
Komisja nie opiniowała projektów uchwał. 
Realizacja pkt 4 została zakończona. 

Ad 5 Sprawy bieżące
Spraw bieżących nie zgłoszono. 
Realizacja pkt 5 została zakończona. 

 
Ad 6 Zamknięcie posiedzenia Komisji 
Wobec zrealizowanego porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji zamknął posiedzenie, dziękując członkom Ko-
misji za uczestnictwo podkreślając jednocześnie, iż kolejne posiedzenie zaplanowano na dzień 26 sierpnia br. o godz. 
18.00. Życzył wszystkim udanego letniego wypoczynku. 
 

Przewodniczący Komisji:

Krzysztof Galiak
Sporządziła:
Angelika Pompa
Kierownik Biura Rady Powiatu 
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